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De fractie heeft de volgende vragen:

Geachte voorzitter,

De PvdA-fractie heeft via de media kennis kunnen nemen van het oordeel van het Planbureau voor 
de Leefomgeving (PBL), dat ondanks dat de bereidheid om het landelijk Klimaatakkoord uit te voeren 
onder lokale bestuurders groot is, er een risico schuilt in het onvoldoende op de hoogte brengen en 
betrekken van burgers bij de energietransitie.

Voor draagvlak bij klimaatmaatregelen zouden burgers intensiever betrokken moeten worden, meent 
het PBL. Mensen moeten niet alleen een informatiefolder krijgen, maar zelf mee kunnen doen. 
Minister Wiebes [Economische zaken en Klimaat] spreekt van een ‘terechte waarschuwing’ van 
het PBL.

Zie:

https://www.pbl.nl/sites/default/files/downloads/pbl-2020-regionale-energie-strategieen-een-
tussentijdse-analyse-1-oktober-2020_4217.pdf

https://www.trouw.nl/duurzaamheid-natuur/regio-s-beloven-wind-en-zonneparken-voor-het-klimaat-nu-
moet-alleen-de-burger-nog-enthousiast-worden~be008567/

De PvdA-fractie heeft hierover de navolgende vragen.

1. Onderschrijft het college de uitkomsten uit de tussentijdse analyse van PBL?

2. Wat gaat hiermee gedaan worden? Wat is het plan van aanpak in deze?

3. Regio's hebben hun bijdragen ingeleverd t.b.v. het klimaatakkoord. Aan enthousiasme geen 
gebrek, maar vergeten wordt om het samen met de burgers te doen, zo valt te lezen. Hoe gaat 
het bestuur van de gemeente Roosendaal dit draagvlak creëren en de burger een rol en plek 
geven?

Alvast dank voor uw antwoorden.

Namens de fractie van PvdA,

Paul Klaver

Wij beantwoorden de vraag als volgt:

1.     De tussentijdse analyse van PBL heeft betrekking op alle 30 de RESsen die door de deelregio’s 
in Nederland zijn opgesteld. Het PBL geeft aan dat in de meeste gevallen gemeenteraden, inwoners 
en andere belanghebbenden nog niet zijn betrokken en dat in de meeste RESsen nog geen 
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zoekgebieden voor zon en wind zijn aangewezen. Dat houdt het risico in dat de plannen die nu zijn 
ingediend, niet geheel en/of niet tijdig zullen worden gerealiseerd.

West-Brabant is een positieve uitzondering op deze hoofdlijn. Juist omdat we in een eerdere fase een 
van de vijf pilot-regio’s waren voor de voorlopers van de RES, hebben we geleerd dat het betrekken 
van raden en inwoners ook in het voorstadium juist belangrijk is. Daarom hebben we hier gedurende 
het hele proces van totstandkoming van de RES vol op ingezet. Via een klankbordgroep en 
verschillende werkateliers tijdens het proces middenveld, bedrijfsleven en inwoners meegedacht over 
de stappen die we hebben gemaakt om tot het concept-RES te komen.

Op lokaal niveau hebben we onder meer via Bakkerij de Eenvoud en via een jongerenconferentie 
inwoners en jongeren bij de RES betrokken. Gemeenteraden zijn zowel via thema-bijeenkomsten op 
gemeentelijk niveau, als in regionale radenbijeenkomsten betrokken bij het proces. En anders dan in 
de nationale handreiking werd geadviseerd, hebben we de concept-RES hier wél aan alle 
gemeenteraden aangeboden. In mei en juni jongstleden hebben alle 16 gemeenteraden in West-
Brabant ingestemd met de concept-RES die we aan het Rijk hebben aangeboden.

Inhoudelijk geldt dat wij in onze RES zoekgebieden hebben opgenomen voor zowel zon- als wind.

We hebben nog geen definitieve reactie van het Rijk op onze RES ontvangen, maar al wel vernomen 
dat het PBL positief is over de West-Brabantse RES en over de kansen dat we ons bod ook 
daadwerkelijk en tijdig zullen realiseren.

Wij onderschrijven de uitkomsten van de tussentijdse analyse van het PBL op nationaal niveau, en 
zijn blij dat het voorlopige oordeel van het PBL over onze inzet positief is.

2.     Zoals eerder in de startnotitie met uw raad is gedeeld, en bij het aanbieden van de concept-RES 
die u heeft vastgesteld nader is toegelicht, werken we de definitieve RES en het bijbehorende 
uitvoeringsprogramma momenteel nader uit. Daarbij volgen we dezelfde opzet als bij de 
totstandkoming van de concept-RES, inclusief het betrekken van middenveld, bedrijven en inwoners. 
We verwachten de RES en bijbehorend uitvoeringsprogramma in december in de regionale 
stuurgroep te behandelen en de RES in het voorjaar voor definitieve goedkeuring aan de 
gemeenteraden voor te leggen.

3.    Voor het vergroten van betrokkenheid van inwoners vinden we concrete acties nog belangrijker 
dan een regionale strategie. Daarom hebben we in het recente verleden al acties georganiseerd zoals 
“winst uit je woning” en het beschikbaar stellen van duurzaamheidsleningen. We willen ook werken 
met pilots; zo hebben we in nauwe samenwerking met De Heerlijckheid Nispen, Enpuls en Alwel bij 
het Rijk een subsidie-aanvraag ingediend in het kader van “aardgasvrije wijken”, waarbij juist de 
dialoog tussen inwoners en de sociale betrokkenheid het belangrijkste uitgangspunt is. Binnenkort 
zetten we voor inwoners ook de mogelijkheid open om met rijks (RRE-)subsidie de eigen woning te 
verduurzamen. Verder werken we, vanuit de RES, aan het opstarten van een zon-op-bedrijfsdak pilot 
en zijn we in gesprek met inwoners en bedrijven over meerdere acties om inwoners sterker bij de 
duurzaamheidstransities te betrekken. 

Met vriendelijke groet,

Namens het college van burgemeester en wethouders,

Wethouder drs. C.F.G.R. (Klaar) Koenraad


